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ACTA PLE NÚM. 7/04 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 29 
D’ABRIL DE  2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 D’ABRIL DE 2004 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-nou d’abril de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 4/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 de març d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 5/04 corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 17 d’abril d'enguany. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Aprovació de l'acta núm. 6/04 corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 25 d’abril d'enguany. 
 
  
 Aquest punt queda sobre la Mesa a indicació de l’Alcaldia-
Presidència. 
 
 
 
 
 4.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l’Alcaldia que a continuació es relacionen: 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 4.1.- Decret núm. 1374/04 de data 31 de març 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple de la Diputació de Barcelona, en la 
sessió de 29 de gener d’enguany, pel qual s’aprova el Protocol  General de la 
Xarxa Barcelona Municipis de Qualitat 2004-2007, que té per objecte 
l’articulació de noves formes de treballar en el territori, basades en un 
concepte modern d’administració, dialogant, negociador, flexible i concertador, 
que permeti assolir amb la màxima qualitat i eficiència els objectius de la 
cohesió social i territorial, la sostenibilitat, el desenvolupament social i 
econòmic i el reforçament de la dimensió cívica i democràtica dels pobles i 
municipis de la província, 
 

 Vist així mateix l’acord del Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat de data 25 de març de 2004, pel qual es va acordar adherir-se al 
Protocol General Xarxa Barcelona Municipis de Qualitat 2004-2007, 
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 Ateses les propostes que han elaborat els diferents departaments 
municipals, d’acord amb les instruccions que consten en la documentació que 
s’ha rebut de la Diputació de Barcelona, en les quals consten de forma 
detallada les actuacions i activitats que es vol dur a terme, la previsió de la 
seva despesa i l’import de la subvenció o la col·laboració tècnica que possibiliti 
la seva realització  
 
 Atès el que preveu l’article 4 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre 
de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Comú, 
en concordança amb l’article 55 d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 
de les Bases de Règim Local i demés legislació aplicable, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, en 
virtut de les atribucions que te conferides pel Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 
16 de juny i el punt segon de l’acord del Ple Municipal de data 25 de març de 
2004  pel qual s’aprova l’adhesió a l’esmentat protocol 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.-  Aprovar la relació de programes de cooperació amb la 
Diputació de Barcelona pel suport a actuacions locals que consten en les fitxes 
resum de necessitats per àmbit i específiques per programes que s’adjunten 
com ANNEX  del present acord i que forma part integrant del mateix, que a 
continuació s’indiquen: 

 
Àmbits       Programes o accions  

 
• Infrastructures i equipaments: 
 

• Urbanització del carrer Dolçamara 
• Reurbanització dels blocs Llobregat 
• Adequació local Centre d’Atenció a la 

Dona 
• Reurbanització del carrer Cornellà 

Modern 
• Reurbanització del carrer Florida 
• Biblioteca Centre-Riera 
• Reurbanització del carrer Tirso de Molina 
• Adequació entorn Escola Bressol Almeda 
• Bancs i papereres 

 
• Educació: 

• Programes d’Educació Valors 
• Les tecnologies, eines per a formar-se 
• Plans d’accions per millorar l’èxit escolar 
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• Esports: 
• Caminades populars 
• Curses populars 
• Anima’t pots fer-ho 
• L’Esport no té Fronteres 
• Esport en edat escolar 
• A Cent cap als Cent 
• Jornada d’Esport Nocturn 
• Jornada de portes obertes a l’esport per a 

tothom 
• Adquisició de material esportiu 

 
• Joventut: 

• Adquisició de material inventariable 
• Pro-art-jove 
• Execució Pla integral de Joventut 
• Elaboració nou Pla Director Joventut 

 
• Biblioteques: 

• Bibliopiscina 
• L’hora del conte 
• Concurs superlector 
• Club de lectura 
• Club de cinema 
• Xerrades, tallers i activitats diverses 
• Formació d’usuaris 
• Exposicions 

 
• Difusió artística: 

• Cornellà escena 
• Exposicions 
• Festival Internacional de Pallassos, 

memorial “Charlie Rivel” 
• Festival de Arte Flamenco de Catalunya 

en Cornellà 
• Trobada de tres cultures, Almarchar, 

Barakaldo i Cornellà 
 

• Patrimoni Cultural: 
• Catalogació fons fotogràfic local 
• Materials didàctics de coneixement dels 

barris de la ciutat de Cornellà de 
Llobregat 
 

• Salut Pública i Consum: 
• Serveis d’assessorament al consumidor 
• Campanyes d’informació en consum 
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• Junta arbitral de Consum 
• Serveis d’inspecció municipal de consum 
• Seguretat alimentària municipal: 

restauració col·lectiva social, restauració 
col·lectiva no social, altres activitats de 
vigilància i control i activitats de formació 
i capacitació  

• Activitats formatives 
• Adquisició material per a l’autocontrol 

alimentari. 
• Adquisició material de suport a la 

vigilància d’establiments alimentaris  
• Sanitats ambiental municipal: control 

d’animals peridomèstics (captures de 
coloms, campanya de sensibilització i 
alimentació captura de coloms), control 
de la salubritat en polisportius, control de 
la salubritat en àrees de jocs infantils i 
prevenció i control de la legionel-los 
 

• Cooperació al desenvolupament: 
• Plans globals de cooperació al 

desenvolupament 
• Plans de sensibilització i educació per a la 

solidaritat 
• Execució de programes o projectes de 

cooperació internacional 
 

• Participació ciutadana: 
• Consens en la utilització d’espais 

municipals polivalents 
• Estudi analític de les percepcions i 

consums culturals a Cornellà de 
Llobregat 
 

• Benestar Social: 
• Supervisió EBASP 
• Assessorament a l’organització 
• Supervisió per a Coordinadora Atenció 

Primària 
• Ampliació servei teleassistències i ajuts 

tècnics 
• Desenvolupament programa Gent Gran 
• Desenvolupament programa Infància i 

joventut 
• Continuació Cercles de comparació 
• Continuació Xarxa PSSAD 
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• Implantació programa d’actuació Barri de 
Sant Ildefons 

• Assessorament tècnic millora consell 
municipal de Benestar Social 

• Suport per la difusió de programes 
• Assessorament estudi comissió 

maltractaments 
• Taller de riscos a la llar 

 
• Medi Ambient: 

• Energia solar tèrmica a escoles de 
primària i escoles bressol de titularitat 
municipal 

• Horts familiars urbans 
• Bones pràctiques a Entitats 
• Energia Solar Fotovoltaica a la Deixalleria 

de Cornellà 
• Pla Director de Mobilitat 
• Premis de Medi Ambient 
• Cotxe elèctric 
• Oficina 21 d’energia 
• Restauració del riu Llobregat 
• Llibre sobre la fauna a Cornellà 

 
 

 Segon.- Sol·licitar la col·laboració de l’esmentat organisme en els 
diferents àmbits i programes previstos a les fitxes assenyalades en el punt 
anterior. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord a la Diputació de Barcelona, 
mitjançant certificació acreditativa; formalitzant així l’adhesió d’aquest 
municipi a l’esmentat Protocol 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva primera sessió que celebri.” 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a allò que preveu la 
Xarxa Local de Municipis, que són totes les aportacions que fa la Diputació en 
col·laboració amb els municipis, referents a totes les àrees de l’Ajuntament i, 
per tant, es presenten aquests programes que evidentment s’hauran de pactar 
i negociar amb la Diputació, per tal que vinguin aquests recursos a la nostra 
actuació municipal.   
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 4.2.- Decret núm. 1391/04 de data 2 d’abril 
 

“Vist l’informe emès per el Departament del Patrimoni Cultural 
Històric i Serveis de Biblioteques d’aquest Ajuntament, del que es desprèn la 
necessitat de tenir que disposar d’un recolzament auxiliar en la Biblioteca 
Central, durant el període del 05/04/2004 i fins el 18/04/2004, per poder 
garantir les absències del personal auxiliar de biblioteca durant el període de 
permisos de Setmana Santa,  
 

Atès que l’última candidata en la darrera convocatòria d’Auxiliar de 
Biblioteca senyora Jessica Jurado García es troba actualment treballant amb 
aquesta Corporació, i que la llista de candidats de l’esmentada convocatòria 
queda esgotada, 

 
Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 

funció per poder garantir el servei de Biblioteca durant el període indicat, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de treball d’Auxiliar de Biblioteca, 
 
 Atès que el/la senyor/a Marta Montiel González té els coneixements 
i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques i ha 
treballat satisfactòriament com empleada d’aquest Ajuntament producte 
d’altres relacions laborals, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta 
de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 451E0 13100 de Personal laboral eventual/Biblioteques, 
 

Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998. 
 

        Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, fent 
us de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 18 de 
juny, 

 
HE RESOLT   

 
Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre les funcions 

d’Auxiliar de Biblioteca a la Biblioteca Central. 
 
Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 

permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Marta Montiel 
González, en qualitat d’Auxiliar de Biblioteca, durant el període comprès entre 
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el 5 i 18 d’abril de 2004, ambdós inclosos, per atendre durant l’esmentat 
període les tasques d’Auxiliar de Biblioteca. 

 
Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 

d’Auxiliar de Biblioteca, establint-li les retribucions i la resta de condicions de 
treball establertes en el pacte de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 

      Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 

 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu 
Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació d’una 
persona suplent per a la Biblioteca Central, fruit de la vacant que hi queda, 
per cobrir el servei durant la tema de Setmana Santa. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 4.3.- Decret núm. 1392/04 de data 2 d’abril 
 
 “Vist l’informe de la Secretaria General referent a la necessitat de 
disposar d’un/a lletrat/da per l’Assessoria Jurídica per atendre la funció 
d’analitzar i establir els procediments interns necessaris per garantir el 
compliment de la normativa i agilitar els procediments administratius 
mitjançant l’elaboració d’uns índex d’actuacions, d’uns models de qüestionaris 
tipus d’informes, d’unes plantilles, així com dels protocols corresponents, com 
a conseqüència de l’aplicació de la reforma legal que implica generalitzar el 
procediment abreujat pels recursos contenciosos administratius, 
 
 Atès que és necessari assegurar el funcionament d’aquest servei, 
per un període aproximat de quatre mesos, 
 
 Atès que està del tot contrastada la necessitat de contractar 
temporalment a un/a llicenciat/da en dret, que disposi de una experiència 
acreditada en l’Administració Local per poder atendre determinats assumptes 
que s’han de supervisar per la Secretaria General, 
 
 Ateses les dificultats de poder disposar d’un/una professional que 
reuneixi aquesta experiència i que estigui disposat/da a treballar per aquesta 
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Administració per un període determinat, i la urgència en disposar del seus 
serveis,  
 
           Atès que el/la senyor/a Ana Belén Morejón Gómez té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques i ha treballat satisfactòriament com empleada d’aquest Ajuntament 
producte d’altres relacions laborals, i que ha mostrat disponibilitat per 
acceptar l’oferta de treball, 
 
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121D0 13100 de Personal laboral eventual / Secretaria 
General. 
 
           Atès el que preveuen els articles 16, 17, 19 b, 22  i 98 1 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals així com els articles 
15.1 a) de l’Estatut dels Treballadors i l’article 2on. del Reial Decret 
2720/1998. 
 
           Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, fent 
us de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 18 de 
juny, 
 

HA RESOLT 
 
           Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un/una 
llicenciat/da en dret per cobrir determinades incidències temporals en el 
Servei de l’Assessoria Jurídica de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació de la senyora Ana Belén Morejón 
Gómez, en qualitat d’Assessora Jurídica, amb efectes del 25/03/2004 i fins el 
31/07/2004, per atendre durant l’esmentat període el servei d’analitzar i 
establir els procediments interns necessaris per garantir el compliment de la 
normativa i agilitar els procediments administratius mitjançant l’elaboració 
d’uns índex d’actuacions, d’uns models de qüestionaris tipus d’informes, 
d’unes plantilles, així com dels protocols corresponents, com a conseqüència 
de l’aplicació de la reforma legal que implica generalitzar el procediment 
abreujat pels recursos contenciosos administratius, de conformitat amb el que 
s’assenyala en la part expositiva de la present resolució. 
 
 Tercer.- Establir que les retribucions  i resta de condicions siguin 
les establertes al lloc de treball esmentat. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la Cap del 
Departament de Secretaria, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’empresa i, als efectes oportuns.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest decret fa referència a cobrir durant un cert temps un 
treball excepcional, extraordinari, que s’ha de fer en l’Assessoria Jurídica, i, 
per tant, és perllongar el contracte que tenia la persona que fa aquesta tasca.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
  
 4.4.- Decret núm. 1517/04 de data 8 d’abril 
 
  “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 2003, amb el número 6557/03, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 14 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de la Cultura, modificat posteriorment 
per Decrets de l’Alcaldia números 445/04, de 9 de febrer, 644/04, de 25 de 
febrer i 975/04, de 15 de març. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Regidora Delegada de Cultura 
Cooperació i Solidaritat de data 1 d’abril d’enguany, es sol·licita  la modificació 
del nomenament del representant de l’Associació de Veïns del Barri Almeda,  
en el Consell  Municipal de la Cultura.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6557/03, de 26 de 
novembre, en el sentit següent: 
 

a) Deixar sense efecte el nomenament  fet per Decret de l’Alcaldia núm. 
6557/03, de 26 de novembre, a favor de la senyora Montserrat Barberà 
Molina. 

 
b) Nomenar, com a membre titular de l’entitat, al senyor Guillermo Muñoz 

Barduzal, i com a suplent, al senyor Alfonso Arias Barrios. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
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 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a una modificació d’un 
Decret de l’Alcaldia donat que hi ha una Entitat que és l’Associació de Veïns 
d’Almeda, han canviat els seus representats al Consell Municipal de Cultura. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA, 
INTERIOR I  COMERÇ 
 
 
 5.- Aprovar l’inici d’expedient per la contractació de les obres 
de construcció d’una Escola Bressol al Camp de l’Empedrat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte: Obres construcció d’una escola bressol al camp de 
l’Empedrat. 
Tramitació: Ordinària  
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
  Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i Arquitecte Municipal 
 
  Atès que l’adopció d’aquest acords és competència del Ple de 
l’Ajuntament, el Ponent de la Comissió de  Presidència, Interior i Comerç 
proposa l’adopció dels presents  
 

ACORDS 
 
  Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
Naturalesa: Obres 



13 

Objecte del contracte: Obres de construcció d’una escola bressol al camp de 
l’Empedrat 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
  Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació, que figura com annex I. 
 
  Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
 

2004          14 423C0 62200             375.000 
2005          14 423C0 62200             754.856 

 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
  Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
  Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per  tenir una durada inferior a l’any. 
 
  Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal així 
com al Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que ja es va aprovar aquest projecte que 
està incorporat dins de les actuacions que volem fer en cada barri de la ciutat, 
i, per tant, el que s’inicia és l’expedient per a la seva contractació i es porta al 
Ple perquè és una despesa plurianual. 
 
 
 Si recordeu, en el pressupost d’inversions ja es va preveure una 
partida, que no era la quantitat definitiva del cost d’aquest projecte, perquè es 
farà durant dos anys. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 6.- Aprovar inici d’expedient per la contractació de les obres 
d’adequació i reparació de les instal.lacions de calefacció d’aigua calenta 
sanitària i aire condicionat. 
 
 DICTAMEN 
   
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte: Obres d’adequació i reparació de les instal.lacions de 
calefacció d’aigua calenta sanitària i aire condicionat. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General . 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acords és competència del Ple de 
l’Ajuntament, el Ponent de la Comissió de Presidència, Interior i Comerç 
proposa l’adopció dels presents  
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ACORDS 
 
  Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte: Obres d’adequació  i reparació de les instal.lacions de 
calefacció d’aigua calenta sanitària i aire condicionat 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II. 
 
  Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
 

2004           12 431B0 6230203                   15.033,46 
2005        12 431B0 6230203                   51.077,54 

 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una duració inferior a un any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo,  es fa una 
breu explicació del dictamen. 
 
 A continuació intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-
EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que li sembla que és en 
aquest punt on són les instal·lacions de calefacció d’aigua sanitària. Amb 
Manteniment i Serveis hi ha la proposta i l’acord de fer dues escoles que 
tinguin l’aigua calenta a través de plaques, captadors tèrmics d’energia.  
 
 Jo diria que està en aquest punt, no?. Ho volia ressaltar perquè 
tothom tingués coneixement que es comencen també en els centres públics de 
la nostra ciutat, en els nostres equipaments, a posar l’aigua calenta a partir de 
l’energia solar tèrmica.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
10/2004 del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari 
i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de Tresoreria i majors 
ingressos.  
 
 DICTAMEN 
 
  “Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Joventut, per suplement de crèdit amb càrrec al romanent de tresoreria, 
motivada per les revisions de preus dels contractes de “Punts d’informació” i 
“Bucs d’Assaig”, per un import de 1.385,96 euros. 
 
 Vist els escrits del Cap del Departament Tècnic de Cultura, als 
quals sol·licita modificació de crèdit per suplement de crèdit amb càrrec al 
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Romanent de Tresoreria, motivat per la incorporació del crèdit sobrant de 
l’exercici anterior de la partida “Festival de Pallassos”, i per la necessitat de 
cobrir les despeses ocasionades per l’activitat extraordinària d’ “Encontre Tres 
Cultures”, per un import total de 18.900 euros. 
 
 Vist l’escrit del Consorci Local per al desenvolupament de les xarxes 
de telecomunicacions i les noves tecnologies “Localret”, al qual es comunica 
l’import de l’aportació econòmica corresponent a l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat per a l’exercici 2004. Vist que la partida no disposa de crèdit 
suficient, cal suplementar-la per un import de 570,95 euros.  
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Contractació i Patrimoni,  per suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
tresoreria, motivada per la necessitat de dotar al Departament d’Urbanisme de 
mobiliari d’oficina, per un import de 1.953 euros. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, per suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, per un import total de 1.991.355,44  euros 
 
 Vist l’escrit de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures sol·licitant modificació de crèdits per suplement a càrrec del 
Romanent de Tresoreria, motivat per la necessitat de procedir al pagament 
dels interessos de demora resultants de la sentència dictada pel Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya en el recurs administratiu núm. 
1498/1998, per un import de 8.319,94 euros. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits de l’Àrea de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social sol·licitant modificació per crèdit 
extraordinari amb càrrec al Romanent de Tresoreria per a la creació de la 
partida “Ajuts Gent Gran/Allotjament Alternatiu” per atendre les necessitats 
del departament i per un import de 15.000 euros; així com el suplement de 
crèdit amb càrrec a majors ingressos per aportacions percebudes del 
Departament de Benestar Social i Família de la Generalitat de Catalunya, per 
un import de 8.385,65 euros. 
 
 Vista la petició del Departament de Medi Ambient de suplement de 
crèdit amb càrrec a Romanent de Tresoreria, motivada per l’atorgament de 
subvencions per al foment d’energies alternatives i per un import de 12.020 
euros. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida d’assistència tècnica 
del Departament d’Intervenció, per assolir la implantació del nou programa de 
comptabilitat, per un import de 71.290,37 euros.  
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes 
Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 



18 

 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2004. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 10/2004 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria i majors ingressos, que es proposa, segons el següent detall i resum 
per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual                 Altes Baixes Final
11.222B0.22701 C.P.S./SEGURETAT 237.553,00 86.617,00 0,00 324.170,00

11.222D0.6010300 REGULACIÓ DEL TRANSIT 67.500,00 56.400,00 0,00 123.900,00

12.322E0.2210001 SUBMINISTRAMENT LLUM/FORMACIÓ 13.629,00 19.675,25 0,00 33.304,25

12.322E0.2210101 SUBMINISTRAMENT AIGUA/FORMACIÓ 12.485,00 5.710,05 0,00 18.195,05

12.431B0.2210001 SUBMINISTRAMENT LLUM EDIFICIS 601.800,00 304.364,00 0,00 906.164,00

12.431B0.2210101 SUBMINISTRAMENT AIGUA EDIFICIS 200.093,00 109.229,94 0,00 309.322,94

12.431B0.6230120 FONTANERIA GENERAL 95.160,00 19.032,00 0,00 114.192,00

12.431B1.22700 C.P.S./NETEJA CENTRES 2.470.283,00 146.910,00 0,00 2.617.193,00

12.432C0.2210001 SUBMINISTRAMENT LLUM EXTERIOR 594.028,00 110.002,68 0,00 704.030,68

12.432C0.2210101 SUBMINISTRAMENT AIGUA EXTERIOR 187.588,00 255.307,81 0,00 442.895,81

12.432C0.22717 C.P.S./ENLLUMENAT PÚBLIC I ALTRES SERV. 638.678,00 3.846,00 0,00 642.524,00

12.441A0.22714 C.P.S./CLAVEGUERAM 154.864,00 34.419,89 0,00 189.283,89

12.442A0.22700 C.P.S./NETEJA VIARIA 2.409.691,00 531.276,77 0,00 2.940.967,77

12.442B0.22719 C.P.S./RECOLLIDA ESCOMBRARIES 1.466.893,00 225.803,05 0,00 1.692.696,05

12.442C0.22746 C.P.S./SERVEIS DEIXALLERIA 74.074,00 2.280,00 0,00 76.354,00

13.432D0.22735 C.P.S./CONSERV.JARDINS I ZONES VERDES 1.122.405,00 69.000,00 0,00 1.191.405,00

13.432D0.22751 C.P.S./MANTENIMENT INSTAL.LACIONS REG 69.493,00 11.481,00 0,00 80.974,00

26.432A0.62500 MOBILIARI /URBANISME 10.370,00 1.953,00 0,00 12.323,00

32.315P2.48002 AJUTS GENT GRAN/ALLOTJAMENT ALTERNATIU 0,00 15.000,00 0,00 15.000,00

32.315P3.22706 TREBALLS TECNICS/INFÀNCIA 97.838,00 8.385,65 0,00 106.223,65

61.451D0.2260509 ENCONTRE TRES CULTURES A CORNELLÀ 6.000,00 12.000,00 0,00 18.000,00

61.451D0.2260703 FESTIVAL DE PALLASSOS (A) 150.254,00 6.900,00 0,00 157.154,00

71.611A0.22706 C.P.S./ASSISTENCIA TECNICA INTERVENCIÓ 45.532,15 71.290,37 0,00 116.822,52

72.611A3.34200 INTERESSOS DE DEMORA 10.477,85 8.319,94 0,00 18.797,79

75.463A0.46701 APORTACIÓ A LOCALRET 8.355,00 570,95 0,00 8.925,95

81.454G0.22744 C.P.S./PUNTS D'INFORMACIÓ 19.589,00 1.264,16 0,00 20.853,16

81.454J0.22706 C.P.S./BUCS D'ASSAIG 27.137,00 121,80 0,00 27.258,80

91.444A2.48979 FOMENT ENERGIES ALTERNATIVES 36.061,00 12.020,00 0,00 48.081,00

 TOTAL DESPESES   2.129.181,31 0,00 

      

  



19 

  

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.455.04 GENERALITAT/JUSTICIA 11.601,00 8.385,65 0,00 19.986,65

71.870.00 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTR. 1.123.803,57 15.000,00 0,00 1.138.803,57

71.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPL.CREDIT 188.541,86 2.105.795,66 0,00 2.294.337,52

 TOTAL INGRESSOS   2.129.181,31 0,00 

      

 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 

 
ESTAT DE DESPESES 

                                        Altes        Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 2.015.885,42 0,00 
Cap. III.- Despeses financeres 8.319,94 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents 27.590,95 0,00 
Cap. VI.- Inversions reals                      . 77.385,00 0,00 
 
                TOTAL 2.129.181,31 0,00 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

                                           Altes                            Baixes 
 
Cap. IV.- Transferències corrents 8.385,65 0,00 
Cap.VIII.- Actius financers 2.120.795,66 0,00 
 
 TOTAL 2.129.181,31 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, tant en el Ple de març com en el 
d’abril, acostumem, un cop tancada la liquidació del pressupost i tenint 
establert el romanent, a fer els ajustos pertinents a les diferents partides, 
bàsicament, les relacionades amb els subministres i amb les contractes. 
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 En aquest cas, en el plenari anterior vaig portar una modificació de 
crèdit en relació al tema dels subministres, i, en aquest cas, portem una 
modificació de crèdit. 
 
 Fonamentalment la part més gruixuda fa referència a l’actualització 
de preus de tot el que són les contractes de prestacions de serveis en tots els 
diferents àmbits: clavegueram, neteja viària, recollida d’escombraries, 
deixalleria, jardins, zones verdes, instal·lacions de reg, etc. 
 
 Això ho dic perquè la quantia és important, derivada també de què 
les contractes que tenim en vigor són contractes importants i les 
actualitzacions de preus derivades de l’IPC tenen el seu impacte pressupostari 
que l’ajustem en aquest mes. 
 
 A part d’això hi ha alguns suplements bàsicament en temes molt 
puntuals. Un és el programa de l’encontre de les tres cultures a Cornellà, 
quelcom que suposo que a la Comissió Informativa corresponent ja s’ha 
explicat. A l’igual que també apareix un increment de 12.020,- euros en el 
foment d’energies alternatives, que crec que a la pròpia regidoria de Medi 
Ambient  també es deu haver explicat. 
 
 En conclusió, hi ha una modificació de crèdit de 2.129.181,31 
euros, per aquests diferents conceptes que he esmentat, dels quals 
2.105.795,66 euros van a romanent de tresoreria, 15.000,- euros van com a 
crèdit extraordinari i 8.385,65 euros, venen derivats d’una subvenció del 
Departament de Justícia de la Generalitat per cobrir una tasca amb treballs 
tècnics a la infància.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
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Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del planejament 
vigent (12/06/01) a l’illa delimitada pels carrers Mercé Rodoreda, Mª 
Aurèlia Capmany, i prolongació del carrer Pompeu i Fabra, de Cornellà de 
Llobregat, per assignar-li la clau 10 HP. 
 
 DICTAMEN 

 
 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació puntual del Planejament  
vigent de data 12 de juny de 2001 a l'illa  delimitada pels carrers Mercè 
Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, i perllongació del carrer Pompeu i Fabra, de 
Cornellà de Llobregat, per assignar-l'hi la clau 10 HP. 
 
 Vist l’acord Plenari de data 26 de febrer de 2004 d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 11-3-2004 ) i en el Periodico 
de Catalunya (data 11-3-2004 ), no havent-se presentat durant aquest termini 
cap al·legació o suggeriment. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 16 d’abril de 2004, obrant a l’expedient, 
posant de manifest que l’illa, objecte de l'expedient, estava inclosa a l'àmbit de 
la "Modificació puntual del Pla general metropolità-76, per modificació de 
l'aprofitament de diverses parcel·les d'equipaments, per canvi de qualificació i 
creació d'una clau nova (10 HP), a Cornellà de Llobregat", aprovat 
definitivament en data 12 de juny de 2001. La modificació del planejament 
citat qualifica la parcel·la ubicada al carrer Mercè Rodoreda cantonada Mª 
Aurèlia Capmany d'equipament comunitari de nova creació amb l'ús sanitari 
/assistència, amb el fi de construir una residència assistida per la tercera edat 
  



22 

Atès que, segons l’esmentat informe, l'expedient de modificació, en 
tràmit, té per objecte ampliar l'oferta d'habitatge protegit amb l'assignació de 
la clau 10 HP a una parcel·la d'equipaments que permetrà la construcció d'un 
edifici d'apartaments reduïts per a la gent gran, amb serveis especials 
semblants als existents a una residència assistida, sense modificar les 
condicions de l'edificació vigents a la parcel·la, llevat el número màxim de 
plantes per tal d’obtenir un millor aprofitament de l’espai lliure de la parcel·la, 
a l’hora que l’adequació a les alçades de les edificacions de l’entorn immediat.  
 

Atès que la modificació puntual proposada no modifica el sistema 
general de zones verdes, ja que aquest tipus d'edificació s'ha de considerar 
com un equipament i no com un habitatge, i per tant no s'efectua reserva 
específica de zones verdes per l'assignació de la nova clau. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures, de data   20 d’abril de 2004, obrant 
a l’expedient. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 
                              ACORDS 
   
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del 
Planejament  vigent de data 12 de juny de 2001 a l'illa  delimitada pels carrers 
Mercè Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, i perllongació del carrer Pompeu i 
Fabra, de Cornellà de Llobregat, per assignar-l'hi la clau 10 HP. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al.legacions que s'estimin 
convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord en compliment de l’article 83.7 
de la Llei 2/2002, d’urbanisme, als Ajuntament del Prat de Llobregat, de 
l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i 
Esplugues de Llobregat.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest tema és la segona vegada que passa pel Ple.  
 
 Estem fent aquest planejament perquè en aquesta parcel·la es 
pugui construir un edifici d’apartaments assistits per a la gent gran.  
 
 Ja s’ha fet l’aprovació de l’article 125, ara es fa l’aprovació inicial i 
tornarà al Ple per a l’aprovació provisional, després ho enviarem a la 
Generalitat per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Això permetrà fer, mitjançant concurs, dos o un edificis que 
permetran fer al voltant de 160 apartaments assistits per a la gent gran i que  
forma part del Pla d’Equipaments que en el seu dia vàrem aprovar i que tenia 
per objectiu construir o dotar a Cornellà d’una infraestructura d’atenció a les 
persones grans de la nostra ciutat.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 9.- Iniciar els tràmits per a la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 en el Sector Can Fatjó de Cornellà de 
Llobregat, en compliment del Decret de l’Alcaldia núm. 4656/01, de 4 de 
setembre, i per tal d’adequar-se al que estableix la sentència dictada per 
la Secció Tercera Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 a l'àmbit del sector Fatjó, de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l'arquitecte  José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
de Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima.  
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures, de data 21 d’abril de 2004, obrant a l’expedient i 
posant de manifest que el Pla parcial Fatjó (Text refós aprovat definitivament 
en  data 30 de juny de 1993) va desenvolupar les determinacions del Pla 
general metropolità al seu àmbit: definició de les zones susceptibles 
d'aprofitament privat, la zonificació i superfície dels sòls públics de reserves 
per a zones verdes i equipaments i la redefinició de la vialitat local. 
 
 Vist que aquesta redefinició de la vialitat realitzada pel Pla parcial, 
implica la modificació, no supressió, de dos vials del PGM-76 com a 
conseqüència de la implantació del centre comercial en l'extrem sud-est de 
l'àmbit. 
 
 Vist que contra l'acord de la Comissió Provincial d’Urbanisme de 
data 30 de juny de 1993, pel qual s’aprova el Text Refós del Pla Parcial va 
interposar recurs contenciós administratiu el senyor Jacinto Colom Escayola, 
per entendre que s'havien suprimit dos vials inclosos a la xarxa viària bàsica. 
 
 Vista la sentència número 687/96, d’onze d’octubre, dictada per la 
Secció Tercera Sala Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya en el recurs contenciós administratiu esmentat. 
 
 Atès el Decret de l’Alcaldia número 4656/01, de 4 de setembre, 
mitjançant el qual es resol executar l’esmentada sentència número 687/96, 
d’onze d’octubre, i en conseqüència iniciar els tràmits per a la modificació 
puntual del Pla General Metropolità de 1976 en el Sector Can Fatjó de 
Cornellà de Llobregat, per tal d’adequar-se a la citada sentència. 
 
 Atès l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
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 Atesos els articles 125 del Reglament de Planejament  Urbanístic i 
83.7 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme i demés disposicions 
concordants i d’aplicació. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea  
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Iniciar els tràmits per a la modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 en el sector Can Fatjó de Cornellà de Llobregat, 
en compliment del Decret de l’Alcaldia número 4656/01, de 4 de setembre, i 
per tal d’adequar-se al que estableix la sentència número 687/96, d’onze 
d’octubre, dictada per la Secció Tercera Sala Contenciós Administratiu del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el recurs contenciós 
administratiu número 1271/93, interposat per Jacinto Colom Escayola, 
contra l’acord de la Comissió Provincial d’Urbanisme, de 30 de juny de 1993, 
que va donar conformitat al text refós del Planejament Parcial vigent al sector 
Can Fatjó de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Exposar al públic, en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, el projecte de Modificació del Pla 
General Metropolità 1976 a l'àmbit del sector Fatjó, de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l'arquitecte  José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
de Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Tercer.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí 
Oficial de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la província per 
un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Quart.- Notificar el present acord al senyor Jacinto Colom Escayola. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord en compliment de l’article 83.7 
de la Llei d’urbanisme a Catalunya els Ajuntament del Prat de Llobregat, 
l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues 
de Llobregat. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord a l’Assessoria Jurídica d’aquest 
Ajuntament.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que ja es va explicar en la Comissió Informativa que hi 
ha una discrepància entre un carrer del sector Fatjó i el planejament, i el que 
fem és adequar el planejament a la realitat física d’aquest carrer. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 10.- Desestimar la sol·licitud formulada pel senyor Francisco 
Massagué Sala, de pagament de les quantitats fixades en concepte de 
justipreu per l’expropiació de les finques núms. 2, 2c i 5, afectades pel 
projecte Pla Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vista la instància presentada pel Sr. Victor Carrera Pinchete, en 
representació del Sr. Francisco Massagué Sala,  amb data d’entrada a aquest 
Ajuntament de 4 de febrer de 2004, número 3361, on sol·licita el pagament de 
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les quantitats de 558.019,62 euros i 45.251, 21 euros, fixades en concepte de 
justipreu per l’expropiació de les finques núm. 2-2c i 5 (Exp. 0064-01) de les 
afectades pel Projecte “Pla Especial d’Assignació d’Usos subsector Ribera-
Serrallo de Cornellà de Llobregat”, més l’import dels interessos de demora 
devengats i els que es puguin devengar fins a la data efectiva del pagament, 
segons resolució del Jurat de data 29 d’octubre de 2003. 
 
 Atès que la reclamació del Sr. Massagué ascendeix a la quantitat de 
507.854,26 euros, més interessos, que correspon a la diferència entre 
quantitat establerta a la valoració del Jurat en ambdues finques i les 
quantitats ja abonades al Sr. Massagué, segons actes de pagament que 
consten a l’expedient. 
 
 Vist que l’actora ha fet la mateixa sol·licitud davant de la jurisdicció 
contenciós-administrativa (Jutjat contenciós-administratiu núm. 7 – recurs 
ordinari 154/2003-C-  i  núm. 13 – recurs ordinari: 183/2003-C), en relació a 
la primera resolució del Jurat de data 3 de febrer de 2003. 
 
 Vista la Providència del Jutjat contenciós-administratiu número 7 
de Barcelona,  de data 29 de març de 2004, en relació a la peça separada del 
recurs ordinari 154/2003-C-, per la qual es suspèn el termini de resolució de 
la peça separada fins que es determini la competència del jutjat per al 
coneixement del recurs interposat. 
 
 Vist l’auto del Jutjat contenciós-administratiu número 13 de 
Barcelona,  de data 7 de gener de 2004 en relació al recurs ordinari 
183/2003-C-, pel qual s’acorda suspendre el curs del procediment fins que es 
resolgui sobre la competència del jutjat per al coneixement del recurs 
interposat. 
 
 Vist l’informe d’assessoria jurídica 19/2004 de data 15 de març de 
2004, al qual s’informa que: 
 
 En data 4 de febrer de 2004 aquest Ajuntament ha interposat 
recurs contenciós-administratiu contra l’acord del Jurat d’Expropiació de 
Catalunya de data 29 d’octubre de 2003 en l’expedient de preujust 0064-01 de 
les finques afectades pel projecte “Pla Especial d’assignació d’usos subsector 
Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat”, on a la vegada es sol·licita la 
suspensió de l’executivitat de la resolució administrativa recorreguda i 
subsidiàriament, pel cas que el Jutjat no determinés l’adopció de la mesura 
cautelar de suspensió, es sol·licita que supediti l’abonament del preujust a la 
prestació de garantia mitjançant aval bancari per part dels expropiats que 
rebin el pagament. 
 
 Que la tramitació de la peça separada de suspensió no ha finalitzat, 
per la qual cosa no procedeix l’execució de l’acte fins a la resolució total de la 
peça separada, en aplicació de la doctrina constitucional relativa a que el dret 
a la tutela es satisfà facilitant que l’executivitat dels actes pugui ser sotmesa a 
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la decisió jurisdiccional i que en aquesta jurisdicció es resolgui sobre la 
suspensió.  
 
 A més, l’informe rectifica les dates manifestades pel recurrent en 
relació a la sol·licitud d’interessos, ja que si la data la d’inici d’expedient 
expropiatori és  15 de novembre de 2000,  l’addició a aquesta data del termini 
de 6 mesos dóna com a data el 15 de maig de 2001, per la qual cosa la 
liquidació dels interessos en concepte de demora en la determinació del 
preujust, s’hauria de computar entre 15 de maig de 2001 i 29 d’octubre de 
2003. 
 
 En relació als interessos de demora en el pagament,  a la data de 
l’acord del Jurat (29 d’octubre de 2003) se li ha de sumar el termini de 6 
mesos, donant com a resultat la data de 29 d’abril de 2004. Aquesta data 
encara no ha arribat, per la qual cosa, no procedeix l’abonament d’interessos 
per aquest concepte. 
 
 Atès que l’obligació d’abonament d’interessos de demora s’imposa 
“ope legis” a l’Administració Expropiant. (Sentència del Tribunal Suprem de 5 
de juliol de 2001 (R. 6879), al seu fonament primer). 
 
 En relació a la responsabilitat en el l’abonament d’interessos, 
l’article 56 de la Llei d’Expropiació Forçosa, estableix que serà responsabilitat 
de l’Administració culpable de la demora, l’obligació d’abonament  a l’expropiat 
d’una indemnització que consistirà en l’interès legal del justipreu fins al 
moment  en que s’hagi determinat, que es liquidarà amb efectes retroactius 
una vegada el preujust hagi estat efectuat. 
 
 En els mateixos termes es manifesta l’article 72 del Reglament 
d’Expropiació Forçosa, senyalant que la responsabilitat per demora s’imputarà 
al causant de la mateixa. Si el retard és imputable a l’Administració 
expropiant o al propi Jurat d’Expropiació, la responsabilitat exigible quedarà 
compresa en el paràgraf 1 de l’article 121 de la Llei, i es farà efectiva de 
conformitat al procediment previst en el Reglament d’Expropiació Forçosa. 
Aquest senyalava al  Capítol II del Títol IV, la indemnització per altres danys, 
el qual va ser derogat i substituït  pel Real Decret 429/1993, de 26 de març, 
pel qual s’aprova el Reglament dels procediments de les administracions 
públiques en matèria de responsabilitat patrimonial.  
 
 La decisió per part del Jurat d’Expropiació de Catalunya de portar a 
terme una sessió informativa el 29 de juliol de 2002, quan l’Ajuntament en 
data 28 de gener de 2002 ja havia nomenat vocal tècnic,  i el canvi de criteri 
del jurat en sessió de data 4 de novembre de 2002, provoca que es retardi de 
forma important l’adopció de l’acord corresponent a la valoració, ja que en 
sessió de data 29 de juliol de 2002 ja queden determinats “per unanimitat” els 
criteris de valoració, els quals són modificats posteriorment pel Jurat.  
Aquests fets fan que els interessos que es generin en aquest període, siguin  
total responsabilitat del Jurat d’Expropiació de Catalunya, el qual haurà 
d’abonar-los.  
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 Ara bé, en el present supòsit, davant la tramitació d’un expedient de 
justipreu, ens trobem davant d’un procediment on clarament es poden separar  
i delimitar les competències de cadascuna de les administracions actuants, 
per la qual cosa cada part intervinent ha de respondre de la demora de la qual 
sigui causant.  
 
 El reclamant haurà de dirigir la seva reclamació de pagament 
d’interessos responsabilitat del Jurat d’Expropiació de Catalunya, davant la 
Generalitat de Catalunya, segons el procediment establert al Real Decret 
429/1993, de 26 de març, pel qual s’aprova el Reglament dels procediments 
de les administracions públiques en matèria de responsabilitat patrimonial, ja 
que la responsabilitat en aquesta matèria no és en cap cas solidària. 
 
 En relació als interessos que es puguin generar com a conseqüència 
de l’entrada en vigor de la Llei 10/2003, de 20 de maig, de mesures de 
liberalització del sector immobiliari i els transports, i la data de la resolució 
(29 d’octubre de 2003), no són imputables a cap de les parts, ja que l’aplicació 
de la nova valoració ho és per imperatiu legal.  
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52 i 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en relació a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local; el 
President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Desestimar la sol·licitud de pagament de les quantitats 
fixades en concepte de justipreu per l’expropiació de les finques núm. 2-2c i 5 
(Exp. 0064-01) de les afectades pel Projecte “Pla Especial d’Assignació d’Usos 
Subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat”, més l’import dels 
interessos de demora en la determinació del justipreu devengats, que siguin 
responsabilitat d’aquest Ajuntament, en aplicació de la doctrina constitucional 
relativa a que l’execució de l’acte ha de ser paral·litzada fins a la resolució de 
la mesura cautelar sol·licitada, ja que el dret a la tutela es satisfà facilitant 
que l’executivitat dels actes pugui ser sotmesa a la decisió jurisdiccional i que 
en aquesta jurisdicció es resolgui sobre la suspensió sol·licitada. 
 
 Segon.- Desestimar la sol·licitud de pagament en relació als 
interessos de demora en el pagament,  ja que la data d’inici dels mateixos és 
29 d’abril de 2004. Aquesta data encara no ha arribat, per la qual cosa, no 
procedeix l’abonament d’interessos per aquest concepte. 
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 Tercer.- Comunicar al sol·licitant que en relació a la reclamació 
d’interessos de demora en la determinació del justipreu responsabilitat del 
Jurat d’Expropiació de Catalunya, caldrà dirigir la seva reclamació de 
pagament d’interessos davant la Generalitat de Catalunya, Jurat d’Expropiació 
de Catalunya, segons el procediment establert al Real Decret 429/1993, de 26 
de març, pel qual s’aprova el Reglament dels procediments de les 
administracions públiques en matèria de responsabilitat patrimonial, ja que la 
responsabilitat en aquesta matèria no és solidària. 
 
 Quart.- Comunicar al sol·licitant que en relació a la reclamació 
d’interessos de demora en la determinació del justipreu en relació als 
interessos generats com a conseqüència de l’entrada en vigor de la Llei 
10/2003, de 20 de maig, de mesures de liberalització del sector immobiliari i 
els transports, i la data de la resolució (29 d’octubre de 2003), no són 
imputables a cap de les parts, ja que l’aplicació de la nova valoració ho és per 
imperatiu legal.  
 
 Cinquè.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquesta és la finca que hi ha al costat de l’Escola 
Internacional de Tennis. Aquí tenim un litigi, i al seu dia el Jurat va donar la 
raó als recurrents, als expropiats, davant de l’Ajuntament i va aprovar un 
justipreu molt elevat. L’Ajuntament va fer un recurs pensant que el justipreu 
no era just i, finalment, el mateix Jurat va atendre el nostre recurs i ens va 
donar la raó i vam començar de nou perquè hi havia hagut un canvi de Llei. 
 
 Paral·lelament aquestes persones van fer un recurs contra la 
resolució del Jurat, i, per altre cantó,  l’Ajuntament va demanar la suspensió 
del pagament de la quantitat perquè tenim un dubte i és que si nosaltres li 
paguem més preu del que finalment sentenciï el Tribunal en la instància 
oportuna, no tenim garanties de què aquests diners siguin retornats a 
l’Ajuntament. 
 
 Per això, com que el Tribunal no s’ha pronunciat sobre la suspensió 
que ha demanat l’Ajuntament, i per part d’aquests ciutadans hi ha un recurs 
que tampoc s’ha resolt, pensem que en benefici dels interessos municipals el 
que toca és denegar el pagament fins que no hi hagi una resolució clara i 
específica per part dels Tribunals. 
     
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup per 
mantenir la mateixa posició que tenen amb el tema de les expropiacions, 
s’abstindran en aquest tema. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 11.- Aprovar el text del Protocol d’Acord de Col.laboració de 
l’Activació Conjunta d’un Consorci Públic per la Creació d’un Centre de 
Suport a les Ordenances Solars a Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que l’Ajuntament té voluntat d’avançar cap a una societat més 
sostenible en la que s’incorporin les energies netes i renovables. 
 
 Vista l’entrada en vigor de l’Ordenança Solar en el Edificis del Terme 
Municipal de Cornellà de Llobregat el 16 d’agost de 2003. 
 



32 

 Vist el Protocol d’Acord de Col·laboració de l’Activació Conjunta d’un 
Consorci Públic per la Creació d’un Centre de Suport a les Ordenances Solars 
a Catalunya. 
 
 Vistes les condicions i obligacions que marca el protocol, així com el 
seu acompliment per les diferents parts. 
 
 Vist l’informe del tècnic del Departament de Medi Ambient de data 
19 de novembre de 2003. 
 
 Vistos els informes d’assessoria jurídica números 24/03 de data 4 
de desembre de 2003, núm. 7/04 de data 17 de febrer de 2004 i número 
23/04 de data 19 d’abril de 2004. 
 
 Atès que l’ adopció del present acord és competència del Ple,  el 
President  de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i 
Medi Ambient a proposta de la Regidora  de Medi Ambient i Sostenibilitat, 
proposa al Ple l’ adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el text del Protocol d’Acord de Col·laboració de 
l’Activació Conjunta d’un Consorci Públic per la Creació d’un Centre de Suport 
a les Ordenances Solars a Catalunya, el qual s’adjunta com annex al present 
acord, i que forma part integrant del mateix. 
 
 Segon.- Facultar a l’Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, perquè assistit de la Secretària d’aquest, Sra. Carmen Alonso 
Higuera procedeixi a la formalització de l’acord adoptat mitjançant la 
signatura de protocol aprovat. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Institut Català de l’Energia 
(ICAEN) pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest punt fa referència a la voluntat de vuit 
ajuntaments, la Federació de Municipis i l’Associació Catalana de Municipis, 
de crear un Consorci per vetllat sobre les Ordenances Solars que cada 
municipi ja té aprovades. 
 
 Nosaltres també vam aprovar una Ordenança Solar. Per vetllat el 
compliment d’aquesta ordenança es crea el Consorci, i lligat al Consorci es 
crea un Centre de suport. L’espai físic d’aquest Centre de suport serà l’Institut 
Català d’Energia i Mines, o sigui l’ICAEM, i allà el que es farà serà que tots els 
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ajuntaments que ens hem adherit a aquest protocol que se signarà el dia 13 
de maig, rebrem, per una banda, assessoria tècnica, jurídica, conjuntament 
formació per a tècnics i per a particulars -si cal- i per a promotors, ja que és 
un Centre que el que vol fer és que si hi ha algun problema a l’hora d’aplicar 
les ordenances que es faci una estratègia de tothom igual, o sigui, que de fet 
no suposa cap inversió per a l’Ajuntament de Cornellà sinó tot el contrari, ja 
que rebrem informació, formació i assessorament jurídic i tècnic sobre aquest 
tema de les Ordenances Solars. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 12.- Aprovar definitivament la modificació dels Estatuts 
reguladors de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’expedient instruït en virtut de l’acord adoptat per l’Assemblea 
de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, en 
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sessió celebrada el dia 2 d’octubre d’enguany, aprovant inicialment el projecte 
de modificació dels seus Estatuts reguladors, sotmetent-los a informació 
pública i requerint els informes preceptius exigits per l’article 119.1 del Text 
Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovat per Decret 
Legislatiu núm. 2/2003, de 28 d’abril. 
 
 Vist l’acord plenari adoptat per aquest Ajuntament en sessió de data 
27 de novembre de 2003, donant conformitat a l’esmentada iniciativa, als 
efectes previstos en l’article 100.1 del Reglament de Demarcació i Població dels 
Ens Locals de 24 de maig de 1988. 
 
 Atès que en el Text estatutari inicialment aprovat s’han introduït 
diverses modificacions en virtut dels acords adoptats per l’Assemblea de la 
Mancomunitat en dates 4 de març i 1 d’abril de 2004, en el primer cas, com a 
conseqüència de la resolució de les al·legacions formulades durant el tràmit 
d’informació pública, i en el segon cas, com a conseqüència de la presa en 
consideració de l’informe emès el dia 15 de març pel Departament de 
Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 120 del Text 
Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en concordança amb 
l’article 100.2 del Reglament de Demarcació i Població dels Ens Locals, un cop 
instruït l’expedient i emès l’informe preceptiu del Departament de Governació i 
Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya, s’ha de sotmetre el 
Text estatutari a la consideració del Ple dels Ajuntaments mancomunats, a 
efectes de que per aquests es procedeixi a la seva aprovació definitiva, 
mitjançant acord adoptat amb el quòrum de majoria absoluta. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, vistos els informes emesos al respecte 
per la Secretària General, números 64/2003, de 20 de novembre i 12/2004, 
de 21 d’abril, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar definitivament la modificació dels Estatuts 
reguladors de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, els quals quedaran redactats en els termes en que figuren en el 
document annex al present acord, que forma part integrant d’aquest i s’aprova 
simultàniament. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord a la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona als efectes legals oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que ja va passar per aquest Ple l’aprovació 
inicial de la Modificació. Aquesta aprovació es va fer i es va portar a terme allò 
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que està previst a la Llei, que és que el Departament de Governació hi havia de 
fer un informe, i aquest informe es va realitzar d’acord a les petites 
modificacions que es van fer al seu moment dels Estatuts, i, per tant, l’informe 
preceptiu en aquests moments és favorable a aquesta Modificació.  
 
 El que s’acorda ara és l’aprovació definitiva dels Estatuts, i diríem 
que la part més important, la de continguts, manté el mateix que preveia 
l’aprovació inicial. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 13.- Moció de l’Alcaldia per la Igualtat de les Dones. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès un cop més, aquest any hem de recordar que en el Dia 
Internacional de la Dona es va recordar que cal un fort compromís dels 
governs i de la ciutadania amb la igualtat d’oportunitats entre els homes i les 
dones, perquè, 
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• Les discriminacions en l’àmbit laboral encara persisteixen. 
• La violència de gènere és una greu problemàtica que està a l’ordre 

del dia que augmenta de forma preocupant cada any. 
• Les mesures d’acció positiva per conciliar la vida laboral i familiar 

són insuficients.    
• Cal combatre decididament la feminització de la pobresa. 
• Als  mitjans de comunicació persisteix un tracte discriminatori vers 

les dones. 
• Encara no existeix la paritat en els diferents àmbits de poder polític, 

econòmic i social. 
• Encara no existeix un ensenyament veritablement coeducatiu. 

 
 
 Atès que la percepció per part de les dones de la seva exclusió del 
poder i de la presa de decisions  en l’àmbit públic,  posa en qüestió un model 
social que prescindeix sistemàticament de les aspiracions,  les sensibilitats i 
les expectatives de les dones.  
 
 Atès que tot plegat són injustícies presents, que tenen les seves 
conseqüències més extremes en la feminització de la pobresa, en la violència 
de gènere, però també en evidents disfuncions de l’organització social  que 
afecta a les famílies,  a l’organització del treball i als serveis.     
 
 Atès que en aquest 2004, any en què els ajuntaments democràtics 
celebrem el vint-i-cinquè aniversari, hem de posar sobre la taula noves 
estratègies per prioritzar i enfortir l’acció municipal en la política catalana i 
per garantir més protagonisme de les dones en l’exercici de les responsabilitats 
i la gestió política de l’administració més propera a les ciutadanes i ciutadans.  
 
 Atès que la promoció de les dones als llocs de responsabilitat és una 
tasca fonamental. Sense aquesta condició totes les polítiques d’igualtat sempre 
seran parcials i insuficients.   
 
 Per tot això, es proposa al Ple Municipal de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que des del Govern central es desenvolupi una llei integral 
contra la violència de gènere acompanyada  de recursos. 
 
 Segon.- Que des dels sindicats i agrupacions patronals es vetlli per 
que els contractes laborals contemplin la impossibilitat de discriminació 
salarials o de qualsevol altre tipus per raons de gènere. 
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 Tercer.- Que des de la Generalitat es potenciï i es doni el màxim 
suport al Vè Pla d’igualtat d’oportunitats per a les dones, dotant a 
l’administració local de les competències i els recursos necessaris. 
 
 Quart.- Que des del Ministeri d’Educació s’inclogui en les lleis 
d’ensenyament  mesures directes per assegurar la coeducació.  
 
 Cinquè.- Donar coneixement d’aquest acords al Govern Central, al 
Govern Autonòmic, al Instituto de la Mujer, a l’Institut Català de la Dona, a les 
centrals sindicals i a les organitzacions patronals.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, per manifestar que aquesta és una Moció que està 
presentada pel Consell de la Dona. És una Moció que està lligada amb el Dia 
Internacional de la Dona, i, al seu moment, es va fer una sèrie d’actes que 
estaven relacionats amb les discriminacions en l’àmbit laboral que encara 
persisteixen.  
 
 La violència de gènere és una greu problemàtica que està a l’ordre 
del dia i que augmenta de forma preocupant cada any. Les mesures d’acció 
positiva per a conciliar la vida laboral i la vida familiar són insuficients. Cal 
combatre decididament la feminització de la pobresa. Als  mitjans de 
comunicació persisteix un tracte discriminatori vers les dones. Encara no 
existeix la paritat en els diferents àmbits de poder polític, econòmic i social, i, 
encara no existeix un ensenyament veritablement coeducatiu. Per tant, es 
plantegen la sèrie d’acords que diu la Moció.  
 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, des de CiU donem 
ple suport a aquesta Moció, ja que creiem que és un problema molt actual 
encara que ve de lluny, i ens consta que el Govern Central té com a prioritat 
promulgar lleis que vagin en contra de la violència de gènere.   
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria dir alguna cosa sobre aquesta Moció.  
 
 En principi, aquesta Moció –i no per part del Sindicat CCOO-, 
presentada al Consell de la Dona uns dies abans de les eleccions, el Partit 
Popular en aqueix moment va creure que era convenient dialogar perquè 
pensàvem que era just abans de les eleccions, i vam arribar al consens 
d’ajornar-la perquè no teníem clar a qui s’hauria d’adreçar, atès que hi havia 
un govern en funcions i amb el clar compromís del Partit Popular de donar el 
seu suport, encara que fos el govern que hi era, i que tornés a sortir. 
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 Nosaltres, des del PP de Cornellà, teníem clar que els 
maltractaments eren prioritaris en la política del Govern, per tant, nosaltres 
vam fer un compromís en el Consell de la Dona, que si es presentava una 
vegada que hi hagués designat Ministre o Ministra en aquest tema, -que en 
principi-, després es va ampliant- era pel tema de coeducació que no està 
encara vigent la Llei, la LOCE, no estava contemplada la coeducació. 
 
 M’agradaria dir que ara és al Partit Socialista a qui li toca la 
responsabilitat de governar, i, per tant, desitjo que a tots aquests temes se’ls 
hi doni solució. 
 
 És evident que tots els governs que toquen aquest tema han fet el 
que han pogut ja que és un tema molt complicat, dolorós i molt difícil. Crec 
que la violència està molt arrelada en la societat, és molt difícil -i com he dit- 
complicat d’eliminar-la. 
 
 Durant el que portem d’any tenim 17 dones mortes, i és una cosa 
que ens ha de fer pensar a tots i d’alguna manera mantenir aquest vot de 
cohesió que des del Consell de la Dona es dóna a aquest tema, i que prima tot 
el que sigui en benefici de les polítiques de protecció a la dona davant dels 
posicionaments polítics. 
 
 Crec que l’Ajuntament  de Cornellà i el Consell de la Dona en aquest 
tema hem estat, d’alguna manera, quelcom a prendre per exemple en altres 
àmbits. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-
EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar, primer de tot, 
puntualitzar una cosa que ha dit la representant del PP, que CCOO, el que va 
portar al Consell de la Dona era l’adhesió al Manifest sobre la coeducació, i 
després va haver-hi una xerrada sobre el tema de la coeducació. 
 
 La Moció que presentem ara és més àmplia, no parla només de la 
coeducació, sinó que parla de la igualtat de les dones, per tant, són més coses 
les que es tracten aquí. 
 
 Penso que estem en un bon moment perquè tant l’Institut Català de 
la Dona, com el Fiscal General ahir quan va prendre possessió del seu càrrec, 
com el mateix Govern nou, tothom té molt clar que s’ha de lluitar per a 
eradicar la violència contra les dones, i sobretot posar a les dones i donar-les 
també les igualtats d’oportunitats que en aquesta societat mereixen també, i 
són necessàries encara combatre des de molts punts. Per això la Moció no 
parla només de la violència de gènere, sinó que parla també d’altres temes 
com pot ser l’educació i la situació laboral de les dones en els seus llocs de 
treball. 
 
 Nosaltres, evidentment, donem suport a aquesta Moció i creiem que 
s’ha obert una nova etapa i que aquesta etapa és més dialogant, i sobretot que 
està més predisposada a escoltar, i escoltar és bo, perquè s’ha de reconèixer 
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que en el món femení hi ha molts moviments, moltes entitats de dones que 
estan treballant, tenen criteris molt clars i que qualsevol llei, qualsevol cosa 
que es faci s’ha de comptar amb elles, amb la seva opinió, sobretot amb la 
seva experiència. Per tant, nosaltres estem a favor i creiem que és oportuna. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, per a nosaltres és evident, i per tot el Consistori, 
que aquesta no és pas una declaració testimonial, és una declaració que està 
lligada a una activitat que es fa cada dia i que, a més a més, independentment 
del govern que estigui a Madrid, nosaltres pensàvem recolzar, perquè ho 
creiem, perquè, a més a més, estem convençuts que aquest és el camí que s’ha 
de tirar cap endavant. I si el Govern que ara hi és a Madrid, ho acompanya 
amb mesures i ho acompanya en la seva primera sessió d’una forma 
determinant, evidentment ho celebrarem.  
 
 Per part nostra, crec que el que és important és això,  que no és una 
declaració testimonial sinó que és una feina que es fa cada dia per a totes les 
dones, i també alguns homes que pensem que d’aquesta forma és com s’han 
d’enfocar totes aquestes situacions lligades al tema d’igualtat d’oportunitats.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
 

MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal de CIU, relativa a l’adhesió 
a la campanya .CAT. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que, actualment, el fenomen de la globalització pot provocar 
una pèrdua dels valors i sentiments de pertinença a una cultura i una entitat 
nacional. 
 
 Atès però, que la mateixa globalització, a través de les noves 
tecnologies, pot funcionar beneficiant l’ús i extensió d’una llengua; en aquest 
cas, les noves tecnologies poden afavorir i reforçar la utilització del català, tot 
enfortint el sentiment de pertinença nacional. 
 
 Atès que actualment existeix una campanya sorgida de l’Associació 
puntCAT (formada per entitats) que vol ser una associació representativa de la 
societat civil catalana, perquè la llengua i la cultura catalanes són pròpies 
d’una comunitat que vol ser identificada a Internet amb domini propi. 
 
 Atès que s’ha entrat en una fase decisiva per tal d’aconseguir el 
domini “.cat”, i que la ICAAN (Internet Corporation For Assigned Names and 
Numbers) ja ha començat el període de consultes i avaluació dels seus dominis 
genèrics patrocinats que se li han presentat, entre els quals hi ha el domini 
.cat. 
 
 Donat que sota el domini .cat s’hi podran registrar dominis 
d’aquelles institucions, entitats, empreses i persones que s’expressin en 
llengua catalana i/o es dediquin al foment de la cultura catalana. 
 
 Donat que ara només cal que aquesta candidatura compti amb el 
suport de la major part de la societat catalana, ja sigui a través d’institucions, 
entitats, empreses, particulars, etc., perquè per la ICAAN és bàsic que una 
candidatura rebi un ampli suport per tal que aquesta sigui acceptada. 
 
 Donat que la nostra ciutadania està plenament sensibilitzada en la 
implantació de les noves tecnologies a la societat de la informació, i que 
l’Ajuntament va aprovar promoure i donar suport institucional a la Fundació 
Privada pel Foment de la Societat dels Coneixements, als efectes d’impulsar 
un Centre per a fomentar l’esmentada societat. 
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 Per tots els motius exposats, el Grup Municipal de CiU proposa al 
Ple d’aquesta corporació l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
    Primer.- Demanar al Ple d’aquesta corporació que s’adhereixi a la 
campanya .CAT, per tal de promoure l’extensió de la llengua i la cultura 
catalana a través d’Internet. 
 
 Segon.- Iniciar des del propi Ajuntament un pla intensiu 
d’informació i divulgació entre la ciutadania de l’existència d’aquesta 
campanya per tal d’aconseguir el major nombre possible d’adhesions. 
 
 Tercer.- Traslladar l’adopció d’aquests acords al Patronat de la 
Fundació Privada pel Foment de la Societat del Coneixement per al seu 
coneixement i aplicació a tots els efectes en el seu àmbit de sensibilització per 
a l’adaptació ciutadana a les noves tecnologies, en aquest cas, per tal d’obtenir 
el domini .CAT per la llengua i la cultura catalana.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquesta 
és una moció d’adhesió a la campanya sorgida a l’Associació .CAT, que és una 
associació formada per diferents entitats per tal d’aconseguir el domini .CAT, 
ja que ara està entrant en una fase decisiva amb l’organisme internacional que 
dóna els dominis per Internet. 
 
 Aleshores, nosaltres creiem que l’Ajuntament de Cornellà és un 
ajuntament molt sensibilitzat amb les noves tecnologies, com ho demostra el 
suport que dóna a la Fundació Privada pel Foment de la Societat del 
Coneixement, i precisament en el Ple anterior es va aprovar el projecte d’obres 
de reforma del seu local que també té un nom molt similar que és “Adequació 
de l’edifici de Can Suris per al seu centre de Catalunya Internet.CAT.” 
 
 I creiem que el suport de l’Ajuntament de Cornellà i aquesta entitat, 
la Fundació Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, serien de molt 
valor per a aquesta Associació per tal d’aconseguir el desitjat domini 
d’Internet.  
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que faria una observació o una esmena -i ho dic perquè estem 
tots d’acord, ja que és una Moció presentada també per la Federació de 
Municipis- i és que en relació al punt Tercer, el Patronat encara no està 
constituït i, per tant, no es podria traslladar a ningú, i crec que l’acord 
s’hauria de traslladar a l’Associació .CAT perquè sàpiga que ho hem aprovat i 
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també als partits que estan al Parlament de Catalunya, -si us sembla bé-, i a 
les entitats municipalistes. 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
  
 “Atès que, actualment, el fenomen de la globalització pot provocar 
una pèrdua dels valors i sentiments de pertinença a una cultura i una entitat 
nacional. 
 
 Atès però, que la mateixa globalització, a través de les noves 
tecnologies, pot funcionar beneficiant l’ús i extensió d’una llengua; en aquest 
cas, les noves tecnologies poden afavorir i reforçar la utilització del català, tot 
enfortint el sentiment de pertinença nacional. 
 
 Atès que actualment existeix una campanya sorgida de l’Associació 
puntCAT (formada per entitats) que vol ser una associació representativa de la 
societat civil catalana, perquè la llengua i la cultura catalanes són pròpies 
d’una comunitat que vol ser identificada a Internet amb domini propi. 
 
 Atès que s’ha entrat en una fase decisiva per tal d’aconseguir el 
domini “.cat”, i que la ICAAN (Internet Corporation For Assigned Names and 
Numbers) ja ha començat el període de consultes i avaluació dels seus dominis 
genèrics patrocinats que se li han presentat, entre els quals hi ha el domini 
.cat. 
 
 Donat que sota el domini .cat s’hi podran registrar dominis 
d’aquelles institucions, entitats, empreses i persones que s’expressin en 
llengua catalana i/o es dediquin al foment de la cultura catalana. 
 
 Donat que ara només cal que aquesta candidatura compti amb el 
suport de la major part de la societat catalana, ja sigui a través d’institucions, 
entitats, empreses, particulars, etc., perquè per la ICAAN és bàsic que una 
candidatura rebi un ampli suport per tal que aquesta sigui acceptada. 
 
 Donat que la nostra ciutadania està plenament sensibilitzada en la 
implantació de les noves tecnologies a la societat de la informació, i que 
l’Ajuntament va aprovar promoure i donar suport institucional a la Fundació 
Privada pel Foment de la Societat dels Coneixements, als efectes d’impulsar 
un Centre per a fomentar l’esmentada societat. 
 
 Per tots els motius exposats, el Grup Municipal de CiU proposa al 
Ple d’aquesta corporació l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
    Primer.- Demanar al Ple d’aquesta corporació que s’adhereixi a la 
campanya .CAT, per tal de promoure l’extensió de la llengua i la cultura 
catalana a través d’Internet. 
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 Segon.- Iniciar des del propi Ajuntament un pla intensiu 
d’informació i divulgació entre la ciutadania de l’existència d’aquesta 
campanya per tal d’aconseguir el major nombre possible d’adhesions. 
 
 Tercer.- Traslladar l’adopció d’aquests acords a l’Associació 
puntCAT, a tots els grups del Parlament de Catalunya i a l’Associació Catalana 
de Municipis i Comarques i a la Federació de Municipis de Catalunya.” 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada a la Moció és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 

 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal d’ERC, relatiu a endegar 
l’experiència de la creació d’horts urbans. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que el projecte d’horts urbans pretén crear espais on els 
cornellanencs puguin enfortir llur relació amb la natura,  mitjançant 
l’agricultura.  
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 Atès que la creació d’horts urbans permetrà potenciar el Cornellà 
sostenible, cercant l’equilibri del territori  introduint una  millora en la qualitat 
de vida dels veïns i veïnes  de  Cornellà, i en particular de la seva gent gran. 

 
 Atès que la nostra és una ciutat mancada d’aquest tipus d’espai 
verd i la seva creació podria generar tot un seguit de beneficis, dels quals no 
ens en podem desentendre, com ara: 
 

• la salvaguarda de la darrera pastilla verda de la ciutat o l’ús social 
dels solars municipals que no tinguin assignat cap funció concreta 
en un futur immediat. 
 

• la reconversió de la masia de can Vidrier (segle XIX) en un 
equipament didàctic (escola de natura o museu agrícola), en 
incorporar edifici i terres circumdants a l’experiència d’hort 
agrícoles urbans. 
 

• el manteniment de l’activitat agrícola al nostre terme municipal, per 
tal que no desaparegui.  
 

• la vinculació directa dels cornellanencs a les activitats 
mediambientals. 
 

• la creació de l’espai singular “d’horta escolar” per tal de possibilitar 
que el jovent utilitzi aquest equipament com a font de coneixement, 
i s’aprofundeixi  en el contacte intergeneracional (gent gran-jovent)  
en favor d’un  continu intercanvi d’experiències. 
 

• la cura i gestió de  la parcel·la agrícola com a  responsabilitat 
individual i col·lectiva capaç de projectar major implicació social de 
la ciutadania i un augment de  l’autoestima dels usufructuaris, que 
se’n beneficiaran en sentir-se realitzats  com a persona, aspecte 
altrament  a tenir  en compte en  persones jubilades. 

 
 Atès que som coneixedors que la regidoria de Mediambient pretén 
endegar un estudi per tal de valorar la possibilitat de crear “hortes 
periurbanes” a la zona Ribera-Serrallo, fet que valorem positivament. 
 
 Atès el convenciment que aquest tipus d’espais verd s’haurien 
d’estendre a d’altres zones de la ciutat 
 
 És per tot això que proposem que el plenari adopti els següents  
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ACORDS 
 

 Primer.- Endegar l’experiència de la creació d’horts urbans en 
aquells indrets on sigui possible de realitzar  per raó de la disponibilitat 
d’espai. 
 
 Segon.- Sol·licitar a la SGAB, propietària de terrenys a la zona del 
riu  avui dia erms, l’ús del sòl a fi de poder conrear-los a través de 
l’experiència d’horts urbans. 
 
 Tercer.- Encarregar l’estudi de reconversió de la masia de can 
Vidrier en una escola de natura o museu agrícola, ubicat en el centre d’un 
espai ocupat per horts urbans. 
 
 Quart.- Mantenir contactes amb els ajuntaments de les ciutats on 
aquesta experiència d’horts urbans  és una realitat a fi poder beneficiar-nos de 
les seves experiències.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
Esquerra Republicana va començar a finals del 2002, a aprendre nosaltres 
mateixos i a difondre l’experiència d’altres municipis referida a la creació 
d’horts urbans que en diuen en algunes ciutats jardins agrícoles. 
 
 Per a nosaltres avui és la cloenda d’una primera etapa. Nosaltres 
hem contribuït a donar-ho a conèixer, en la mesura que podem, a través del 
nostre full i a través d’alguna xerrada que hem fet en algun barri. De manera 
que hem cobert aquesta primera fase de difondre la experiència per tal de 
donar-la a conèixer. 
 
 Avui presentem aquesta proposta que considerem que és 
compartida –segurament- per altres persones d’aquest plenari. 
 
 El projecte d’horts urbans pretén crear espais que puguin enfortir la 
relació entre la natura i els ciutadans mitjançant, evidentment, una activitat 
tan residual com l’agricultura però que ha deixat petjada a Cornellà, i, 
aleshores creiem que s’adequa als principis compartits per tots nosaltres 
d’assolir aquest Cornellà sostenible per la qual tantes vegades ens hem 
pronunciat i que, d’alguna manera, condueix l’activitat del govern. 
 
 Per altra banda, considerem que hi ha tot un seguit d’experiències i 
d’objectius que es podrien assolir paral·lels o com a conseqüència d’aquesta 
activitat. Per exemple, nosaltres apuntàvem uns quants, alguns de caràcter 
pedagògic que afecten als valors i d’altres que afecten a realitats com ara 
possibles equipaments que se’n podrien concloure. 
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 Apuntem per exemple, la salvaguarda de l’última pastilla verda de la 
ciutat que és la que hi ha a tocar de la zona del riu. Parlem del manteniment 
de l’activitat agrícola al terme, ni que sigui residual, la vinculació directa dels 
cornellanencs a activitats medi ambientals per tal que realment hi hagin 
ciutadans que puguin protagonitzar aquesta vinculació a la transformació de 
la ciutat a favor d’un medi ambient més equilibrat. 
 
 La creació d’horts agrícoles tindria també la vessant pedagògica, 
molt lligada al món escolar, també  lligat al protagonisme que cal que tinguin 
les persones grans i parlem d’equilibris emocionals, solucions de caràcter de 
salubritat, d’higiene, de salut, etc. 
 
 També parlem d’equipaments com ara el tema de Can Vidrier. 
Entenem que hi ha una masia que és la Masia de Can Vidrier, a tocar de la 
Ronda de Dalt, que és una masia del segle XIX, una masia que està en plena 
activitat, i que és l’única masia que ens queda en plena activitat, i que 
certament està afectada perquè està a tocar de la Ronda i, aleshores, queda 
afectada per les lleis. Em va parlar –cosa que li agraeixo- el Tinent d’Alcalde, 
Sr. Morlanes, certament hi ha a afectació dels metres, el que passa és que ho 
tenim donat als companys entesos en la matèria, i plantegem la possibilitat de 
qüestionar el fet que no sigui una nova edificació, sinó que és una edificació 
que ja existeix. 
 
 De manera que podria ser que tinguéssim la possibilitat que no 
estigués condemnada la masia a un desús que comportaria l’enderrocament 
lògic, perquè un edifici en desús acaba sent susceptible de ser enderrocat. 
 
 De la petita experiència d’hort periurbà o d’hort urbà, se’n poden 
despendre beneficis de caràcter didàctic, de salut, de sostenibilitat i, fins i tot, 
de reconversió d’un edifici públic que de fet va ser expropiat, i nosaltres 
apuntem només com a possibilitat per tal que sigui estudiat, que podria ser -ja 
que hi ha els jardins i l’espai que es podria conrear- una petita escola de 
natura o l’epicentre de l’experiència.  
 
 Apuntem també alguns espais on podria ubicar-se aquesta 
experiència, alguns terrenys municipals de la zona de l’Almeda, o sobretot 
aquesta zona d’aquí baix, a tocar del riu, i apuntem que alguns d’aquests 
terrenys són de les Aigües. Nosaltres sempre hem dit aquí al plenari que les 
Aigües té un deute històric amb la ciutat de Cornellà. Des de l’any 1907 
exploten les aigües al terme municipal i és una empresa capitalista que s’ha 
enriquit utilitzant les aigües, de manera que, encara que les Aigües en aquests 
moments facin la inversió del Museu i tot plegat, sempre estaran en deute 
amb la ciutat de Cornellà, perquè ja fa més de cent anys que viuen i 
s’enriqueixen amb uns contractes que sempre han estat draconians per al 
municipi, de manera que crec que no hi hauria d’haver-hi cap vergonya de 
presionar a  les Aigües a veure si pogués, com a experiència, deixar que 
alguna pastilla de terreny que ara és erma, pogués ser utilitzada per tirar 
endavant aquesta experiència. 
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 En definitiva, nosaltres ja hem cobert el que podríem cobrir, és a 
dir, no tenim capacitat des de l’oposició per fer més del que hem fet. Hem difós 
l’experiència entre la ciutadania. A més a més, felicitem que som coneixedors 
que la regidoria de Medi Ambient ja ho està estudiant, de manera que quedi 
clar, que estem a l’oposició però no som uns destralers.        
 
 Aleshores apuntem quatre punts que creiem que podrien ser tinguts 
en consideració. En primer lloc, i el més important, que és endegar 
l’experiència de la creació d’horts urbans en aquells indrets on sigui possible 
realitzar  per raó de la disponibilitat d’espai, i fixeu-vos que és una demanda 
prou oberta com perquè es pugui tirar endavant, malgrat sigui una 
experiència pilot, en definitiva, es tracta de posar un peu, i si posem una falca 
després ja s’ampliarà. 
 
 Després sol·licitar a la SGAB, -empresa que ja sabeu que en 
pensem- propietària de terrenys a la zona del riu  avui dia erms, l’ús del sòl a 
fi de poder conrear-los a través de l’experiència d’horts urbans. 
 
 Tercer punt, encarregar l’estudi de reconversió de la Masia de Can 
Vidrier en una escola de natura o museu agrícola, ubicat en el centre d’un 
espai ocupat per horts urbans, i és evident que això s’hauria de fer si 
prèviament som capaços d’arribar a acords amb els òrgans pertinents de 
l’administració per tal que fessin una cessió de la masia al municipi i que 
legalment es pogués fer, no?, en tot cas s’ha de presionar o s’han d’intentar 
estudiar les possibilitats. 
 
 I després mantenir contactes amb els ajuntaments de les ciutats on 
aquesta experiència d’horts urbans  és una realitat a fi poder beneficiar-nos de 
les seves experiències. Jo recordo aquella màxima del nou Alcalde que sempre 
diu: “no serem els primers, però tampoc serem els últims”.  
 
 És veritat això, hi ha molts ajuntaments, Sant Boi, Sabadell, 
Barcelona, que estan endegant aquesta experiència, i bé, doncs intentem-ho a 
veure si es pot fer. Per part nostra ajudarem el que puguem, però volíem 
remarcar la possibilitat de lligar la salvaguarda de la Masia de Can Vidrier, 
intentar salvar-la i intentar que sigui també part de l’experiència, i sinó pot ser 
que realment sigui perquè no pot ser, però intentem-ho, si us plau. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el programa de CiU 
també recollida una proposta similar, i nosaltres creiem que és una iniciativa 
que permet la convivència de dos móns, l’urbà i l’agrícola. 
 
 Hem de reconèixer que molts cornellanencs, de naixement o 
d’adopció, van créixer lligats a les feines agrícoles, i una proposta així creiem 
que és molt positiva. 
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 Nosaltres donarem suport a aquesta Moció, i bé, definir el lloc, 
doncs no sé si la Masia de Can Vidrier fos possible,  sinó buscar un lloc 
adequat per poder-ho fer. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que pel 
que fa a l’experiència, és una experiència bona que s’està duent a terme en 
altres municipis, però ens abstindrem perquè no compartim el tema que 
reiterades vegades s’ha dit, no sé quina paraula és la que ha usat per intentar 
quedar-se amb la Masia i amb els horts. 
 
 Crec que el que no es pot fer és “apretar las clavijas” i que és la 
meva manera d’entendre el que s’està dient. Torna reiteradament a aquest Ple 
aquest vocabulari, allò de “lo de los demás es nuestro y  lo nuestro es 
nuestro”, i no compartim aqueixa posició, i, per tant, ens abstindrem, ja que 
crec que els terrenys dels particulars no se’ls ha d’estrènyer perquè ho deixin 
anar, sinó que se’ls ha de pagar el seu just preu -si és que es pretén 
expropiar- i m’agradaria que el propietari de la masia ens escoltés       
 

 Acte seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que la 
masia ja està expropiada i és de l’Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d'ICV-EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que, en aquest 
moment, no parlo només com a Portaveu del Grup -que en el nostre programa  
electoral també portàvem la proposta de fer horts periurbans a la ciutat-, sinó 
que també parlo una mica en nom de l’Equip de Govern. 
 
 Crec que partim d’una filosofia que és totalment compartida per 
tothom i és que hi ha una tradició a la vall baixa del Llobregat, o sigui, a tota 
la part més propera a la desembocadura del Llobregat en la qual, des de fa 
molts anys, es fa un conreu, hi ha uns horts més o menys legals o il·legals que 
estaven sent usats per gent d’aquí de Cornellà, cornellanencs/es que 
treballaven allà, o que, sense ànim de lucre tenien un entreteniment d’alguna 
manera bàsicament lúdic. 
 
 Nosaltres creiem que aquesta activitat s’hauria de mantenir dintre 
de la ciutat. La dimensió educativa i recreativa d’aquesta activitat que no està 
vinculada a una activitat econòmica o un lucre s’ha de mantenir, i, per això, -
com molt bé ha reconegut el portaveu del Grup d’ERC-, des del departament 
de Medi Ambient hem fet un estudi, hem anat a visitar als ajuntaments 
propers, als llocs que tenen també aquest tipus d’hortes, com poden ser els 
Ajuntaments de Sant Just Desvern o el de Sant Boi, que evidentment, segons 
els seu territori tenen les hortes aquestes en diferents condicions. 
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 Hem conegut el Reglament d’Ús de Barcelona que fa  molts anys 
que funciona. També sabem l’experiència de Sabadell que va ser el primer 
poble en el qual això es va començar a practicar i amb totes aquestes 
informacions rebudes hem fet un plantejament que en aquest moment està 
elaborat i està en altres departaments que tenen a veure també amb aquest 
tema, com poden ser Obres i Urbanisme, Manteniment i Serveis i el propi 
departament de Presidència i Interior. 
 
 També aquesta actuació l’hem feta conjuntament amb Serveis 
Socials, perquè creiem que per a la gent gran, per al jovent i per a moltes 
entitats, és un espai lúdic, un espai recreatiu i un espai també de salut 
mental, etc.  
 
 Nosaltres la filosofia la compartim plenament, i per això hem donat 
a conèixer internament aquest treball per discutir-lo internament. El que no 
podem fer és donar-lo, fer-lo públicament si no hi ha res aprovat perquè en 
aquest moment, des que ERC va treure “El full” seu, contínuament ens 
truquen a l’Ajuntament pensant que és una responsabilitat de l’Ajuntament, 
que són projectes de l’Ajuntament, i ens truquen a Medi Ambient preguntant 
en quina fase està això, si ja es poden apuntar, quines mides tindran, quins 
són els seus drets, etc. 
 
 En aquest moment s’ha aixecat una expectativa a la població que 
estem molt lluny encara de poder donar cap resposta perquè inicialment s’ha 
de treballar, sobretot sobre la propietat dels espais i sobre la conveniència de 
què sigui en un lloc o en un altre o si estan lligades les coses que ERC hi 
planteja. Per exemple, per a nosaltres, no té res a veure l’espai de Can Vidrier 
amb l’espai possible de Ribera-Serrallo, o sigui, l’última zona que queda de 
Ribera-Serrallo. Nosaltres creiem que són dos projectes diferents i que han de 
tenir un tracte també diferenciat perquè precisament a Ribera-Serrallo no hi 
ha cap terreny, cap parcel·la que sigui de propietat municipal, cap ni una.  
 
 Hem demanat també que ens  diguin quin són els propietaris 
d’aquests terrenys. Per tant, aquí s’han de fer operacions diferents, i, en el cas 
de la Masia de Can Vidrier, si el que es vol és preservar la masia, potser 
s’hauria de buscar també una fórmula en Patrimoni o d’una altra manera que 
no sigui lligada a l’horta, perquè el lloc en el que està ubicada en aquest 
moment pensem que no és el més idoni, ni molt menys, perquè està sota de la 
Ronda de Dalt, i penso que la contaminació ambiental que pot tenir en aquest 
moment pot ser bastant greu, i, per tant, no creiem que sigui l’espai més idoni. 
 
 Per tant, tot i coincidint amb la filosofia, amb la necessitat que 
creiem que aquest espai públic ordenat amb aquests fins, etc., hauria d’existir 
a la ciutat de Cornellà, creiem que encara no podem aprovar aquesta Moció 
perquè ens queda molt per recórrer, l’estudi està en una fase molt inicial, 
tenim encara molts dubtes i bé, s’han de treballar moltes més coses per poder 
dir que sí, que ja estem a punt i que ja podem començar a treballar. 
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 Novament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que no entenem res. No entenem 
absolutament res. Crec que això no té ni cap ni peus, perquè “compartim la 
filosofia”, doncs precisament perquè la compartim crec que el que demanem 
nosaltres és tan sols, que l’Ajuntament es pronuncia i fa pública que 
l’experiència és interessant, i, aleshores, efectivament, és veritat, i per això 
diem: “demanar a les Aigües a veure si ens deixa un espai a precari, perquè 
evidentment l’Ajuntament no jugarà brut amb les Aigües, es tracta de veure si 
ens deixen un espai, demanar-ho. Tampoc hem d’exagerar, es poden endegar 
experiències d’aquest tipus, i si el terreny és erm i les Aigües no l’utilitza, per 
les Aigües també és una manera de fer-se publicitat en la ciutat: “les Aigües 
cedeixen un terreny” per tres, per cinc o sis anys, mentre no s’urbanitza 
aquest espai, per tal que es tiri endavant aquesta experiència.  
 
 Per altra banda, aquí què diem: “Encarregar la possibilitat de què 
Can Vidrier es pugui reutilitzar”, és a dir, nosaltres mai fem demandes 
tancades perquè entenem que a l’oposició no li pertoca, perquè qui té la 
responsabilitat de governar és el Govern i nosaltres hem de fer suggeriments, 
presionar, o fer el que hem fet. Ara, que no sigueu capaços d’aprovar aquesta 
Moció nostra, doncs francament, parles de la contaminació, i la gent que hi 
viu?. Tot plegat -i amb tot el respecte  per a la Carmen Romero- em sembla 
que no té ni cap ni peus i és una mica decebedor que no sigueu capaços 
d’aprovar aquestes quatre demandes nostres que són lògiques, que estan fetes 
amb tota la bona voluntat i que compten amb el vistiplau de la ciutadania, de 
manera que ho lamentem profundament, sincerament. 
 
 Novament pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que sap que sí 
coincidim amb la idea central, el Grup d’ERC, també en el projecte que es faci 
des de l’Ajuntament estigui més elaborat, segurament que també li donarà 
suport i veurà també les conveniències o no. 
 
 Dels punts que proposes en l’acord, en principi, el primer diu: 
“Endegar l’experiència de la creació d’horts urbans en el lloc on sigui 
possible”, o sigui, és l’únic punt amb el que estaríem d’acord. És possible 
perquè la voluntat existeix i serà “on sigui possible”. 
 
 Després el segon punt diu: “Sol·licitar a la Sociedad General 
d’Aigües, propietària dels terrenys a la zona del riu ...”, i el que passa és que la 
SGAB no és l’única propietària d’aquesta  zona, i els terrenys que en aquest 
moment té erms, els té preservats per a la custòdia dels pous que té allà i de l’ 
aqüífer, per tant, no sabem si són els idonis i si cal sol·licitar res a la SGAB, 
perquè encara no podem dir que aquells terrenys que són propietat de la 
SGAB, són els idonis i que hem de lluitar per ells. 
 
 El tercer punt diu: “Encarregar l’estudi de reconversió de la Masia 
de Can Vidrier en una escola de natura ...”, i jo crec que aquí ja vam donar 
raons i també a la Junta de Portaveus. Jo penso que, com a museu, podria ser 
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útil en cas de què aquesta propietat no estigués afectada com està per altre 
situació supralocal, però no penso que sigui el lloc idoni per tenir uns horts. 
 
 El quart punt diu: “Mantenir contactes amb els ajuntaments de les 
ciutats on hi hagin aquestes experiències d’horts ...”, i és que ja els hem 
mantingut, o sigui, nosaltres ja coneixem altres experiències, sabem quins són 
els beneficis i quins són els dubtes que poden aportar des de cada 
ajuntament, hem parlat amb ells, els hem visitat, hem anat allà, i, per tant, 
l’estudi que hem fet inicialment ja recull totes aquestes experiències, i les 
coses que en principi ens han dit que això no funciona d’aquesta manera o 
això sí, o que és millor obrir-ho a entitats, o és millor tenir un reglament, jo 
que sé, un seguit de coses que a l’estudi que nosaltres hem fet ho contempla 
àmpliament. 
 
 Per tant, és clar, si d’una Moció dels tres acords possibles només 
estem a favor d’un, doncs hem de dir que no, perquè la resta és que no. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que creu que queden clares les postures, però, en tot cas, fer una 
reflexió que ja hem dit altres vegades i és que quan el Govern Municipal ja 
està treballant sobre aquests assumptes -perquè evidentment així ho 
compartim-, interferir en propostes per part del Grup de l’oposició, doncs 
s’hauria de fer d’una altra forma més que una proposta mitjançant una Moció. 
 
 Nosaltres, com sempre, obrirem un espai per poder parlar i poder 
explicar en funció dels estudis que estem portant a terme, perquè hi has coses 
que poden quedar molt maques però després s’han de finançar i s’han de 
veure les seves situacions legals i s’ha de veure també com funcionaran, 
perquè evidentment ningú es pot negar, ni amb el Museu  de la Natura ni amb 
el Museu de la Ciència, el tema és amb quins recursos i com s’aborda aquest 
tema. 
 
 Per tant, el Grup d’ERC, que no s’ho prengui com un rebuig sinó 
simplement com un aplaçament d’un debat que ja es farà al lloc adequat i 
amb les propostes adequades.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 



52 

Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 

 
 
 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que, lamentablement, des de l’últim Ple de març han 
estat 11 les dones mortes víctimes de la violència de gènere. Durant aquest 
any portem 26 dones mortes per aquest tipus de violència.  
 
  
 
 
 4.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que ha de reconèixer i 
demanar disculpes perquè els precs i preguntes que plantegem aquí, crec que 
pertanyerien més a les Comissions Informatives, però -com sabeu- va haver-hi 
una Comissió a la qual no vam poder-hi assistir. 
 
 En primer lloc reclamem, si us plau, que es publiquin les dades de 
contaminació de les antenes de telefonia mòbil.  
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 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que s’està contractant l’estudi. 
 
 Altra qüestió continua manifestant el Sr. Tardà, davant de “El 
Tijuana” –que, per cert, val la pena anar-hi- els dissabtes i els divendres 
sempre hi ha la Guàrdia Urbana, hi ha policia, i, a vegades, veig els cotxes tres 
hores allà i no fan control d’alcoholèmia –cosa que també em sembla bé-. Però 
hem pregunto -sincerament i més enllà de les bromes- si la Guàrdia Urbana és 
allà, deu ser perquè deu haver-hi algun conflicte, i si hi ha un conflicte que es 
resolgui, perquè si hi ha tres hores un cotxe de la Guàrdia Urbana allà, 
mentre és allà no és a altres llocs, i com que anem prou escassos de guàrdia 
urbana, doncs bé, ja m’heu entès, és a dir, si objectivament hi ha un problema 
que es resolgui, perquè si els empresaris no tenen prou cura potser de les 
entrades i de les sortides, perquè no crec que els guàrdies urbans estiguin allà 
per a divertir-se, ja que estan treballant  i evidentment si estan allà, no estan 
en un altre lloc. 
 
 De manera que m’agradaria saber a què respon aquesta presència 
“in situ” hores i hores i hores allà. 
 
 Després, hem observat que hi ha molts camions grans que passen 
per la ciutat i no sé si és que és inevitable o que la Guàrdia Urbana es veu 
obligada a fer la vista grossa –cosa que és possible que hi passi això- però hem 
vist camions de gran tonatge passant per la ciutat, a veure si se’ns pot 
explicar a què respon això. 
 
 Hi ha una altra qüestió i és que també hem observat que, de 
vegades, en les obres hi ha carrers que estan tallats perquè estan fent obres i 
jo sospito que deuen fer-ho sense demanar permís a la Guàrdia Urbana, 
perquè és impossible que la Guàrdia Urbana doni  permís a tres carrers 
paral·lels i tallar-los per obres, i és impossible perquè, a més a més, ho he 
viscut, que vols anar per un carrer i estar parat perquè estant descarregant en 
una obra –certament perquè això vol dir que es construeix-, però al carrer 
paral·lel passa al mateix. Sospito que “passen” de la Guàrdia Urbana, és 
possible que passi això, i si fos això, caldria evitar-ho.        
 
 Finalment, continua manifestant el Sr. Tardà, se’ns ha demanat que 
hi ha alguns carrers, i en posen l’exemple del carrer Ametller, però també  
d’altres, que les clavegueres estan embussades, els embornals, no sé, és 
possible que sigui un cas excepcional, però en tot cas, si poguéssim saber 
quina és la situació en aquests moments de la neteja, doncs estaríem 
tranquils, entre d’altres coses, perquè els ciutadans ens ho pregunten. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que -tal com he comentat en la primera- el tema de les 
antenes, l’estudi ja s’està contractant, i, per tant, es portarà a terme, i com tu 
mateix comentaves, crec que als temes que planteges en la propera Comissió 
Informativa es donarà tota la informació i podrem tenir més temps per abordar 
aquest tema. 
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 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ha presentat tres 
precs i preguntes.  
 
 Alguns han passat per la Comissió d’Obres i Via Pública i se’ns va 
donar contestació allí, no obstant, nosaltres també hem fet l’apreciació de què 
el passaríem pel Ple perquè quan algun col·lectiu de ciutadans d’aquesta 
Ciutat porten alguna queixa o alguna petició, el nostre Grup té per costum 
fixar-la pel registre per a donar constància de què ho fem, o fer còpies de les 
actes. 
 
 És un tema que ja va venir al Ple una altra vegada, el 30 d’octubre, i 
és el tema de convivència i de sorolls que hi ha al passatge Cristòfol Llargués. 
En la Comissió d’Obres jo vaig fer una proposta que venia traslladada des de 
l’escala del bloc 1 per tots els veïns, d’instal·lar uns bancs perquè el problema 
que hi ha en aquest lloc és de jocs de pilotes i de xocs de pilotes contra les 
parets i les persianes, i hi ha continus enfrontaments amb persones grans i 
malaltes, perquè en aquest bloc hi ha un col·lectiu bastant nombrós de 
persones grans. Aleshores vam fer la proposta de col·locar uns bancs 
estratègicament perquè els nens no pugin xocar les pilotes contra la paret. 
 
 Se’ns va dir en la Comissió que al seu dia hi havia bancs i que 
s’havien retirat a petició dels veïns, i nosaltres hem tornat a anar i hi ha un 
banc i ens han dit que era l’únic que hi havia -no sé si estem parlant del 
mateix lloc o no, i crec que seria convenient localitzar exactament el lloc- 
perquè he parlat amb els veïns i  m’han dit que mai havien hagut bancs, 
només un. 
       
 L’escrit diu el següent: “Al Ple de 30 d’octubre de 2003 el Grup 
Municipal del Partit Popular de Cornellà va presentar un prec sol·licitant es 
tingués en compte el problema de convivència sorgit en el passatge Cristòfol 
Llargués blocs número 1, 2, 3 i 4, i es busquessin solucions consensuades a fi 
de resoldre el conflicte. A dia d’avui no tenim constància de cap actuació 
portada a terme. Per això presentem de nou al Ple una proposta o suggeriment 
dels veïns/es del bloc número 1 a fi de posar fi  a l’esmentat problema. Aquest 
suggeriment no és cap altre que la ubicació de bancs a la placeta a on els nens 
juguen a pilota, malgrat estar prohibit. Creiem que, a més, d'evitar el xoc de la 
pilota contra les persianes i parets serviria per asseure’s sobretot a les 
persones grans.” 
  
 Hi ha un altre tema que faig també una reflexió sobre el que és el 
Protocol d’intervenció en cas de violència de gènere i el seu circuit d’actuació 
en la ciutat, en el que està involucrat el Consell de la Dona, o sigui, 
l’Ajuntament a petició del Consell de la Dona. 
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 L’altre dia anava a fer unes preguntes al representant de la Guàrdia 
Urbana en aqueix Consell i considero oportú traslladar-ho al Tinent d’Alcalde 
de Via Pública, ja que per la persona que hi havia allí no vaig voler exposar-ho 
en el moment, i jo la porto per escrit i diu el següent: 
 
 “És de tots conegut que a instància del Consell de la Dona d’aquest 
Ajuntament, es va crear la comissió institucional sobre mals tractaments amb 
la finalitat de tractar de coordinar les accions que es duen a terme sobre la 
violència de gènere des de totes les institucions o estaments implicats en el 
tema. Un dels principals objectius d’aquesta comissió és que el protocol 
d’intervenció en cas de violència de gènere i el seu circuit d’actuació, creat 
l’any 2000, funcioni amb la màxima eficàcia i rapidesa a on, a més, és 
imprescindible que els/les professionals o funcionaris/es implicats en el tema 
estiguin cada dia més preparats i motivats en la lluita contra aquesta lacra 
que no hauria d’existir en una societat moderna. 
 
 Una de les institucions implicades en la lluita contra la violència de 
gènere o violència domèstica són les forces i cossos de seguretat de l’estat i 
dintre d’aquests cossos el que està més a prop de les víctimes és sense dubte 
la guàrdia urbana. Com tots saben  el grup del PP en múltiples ocasions s’ha 
referit a la precària situació de la policia local en la nostra ciutat, a on per 
enumerar algunes de les nostres peticions de solucions a les seves nombroses 
i arcaiques reivindicacions, de les quals podríem enumerar la manca de cursos 
de reciclatge i posta a punt o l’escassa plantilla per la marxa constant i notòria 
d’agents cap a altres ajuntaments, on sembla ser, se’ls valora i remunera 
millor, etc. 
 
 Davant aquesta situació descrita molt per sobre i sense voler 
aprofundir més, aquest grup té molts dubtes sobre com es desenvolupa des de 
la guàrdia urbana el protocol d'intervenció sobre mals tractaments, per això 
sol·licitem informació per escrit sobre aquest assumpte. 
 
 A més dels detalls sobre funcionament sol·licitem: 
 
 1.- Nombre d’agents especialitzats i destinats en temes de violència 
familiar i de gènere. 
 
 2.- Quin tipus de formació estan rebent els agents.” 
 
  
 Després, continua manifestant la senyora Espinosa, portem el 
suggeriment d’un col·lectiu de comerciants de Campfaso-Marsans, que ens 
han traslladat la seva preocupació que diu el següent: 
 
 “El col·lectiu de comerciants de Campfaso-Marsans ens han fet 
partícips de la incidència negativa que per al seu negoci suposa la falta 
d’aparcaments en aquesta zona. 
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 Atès que manquem d’informació sobre les iniciatives que s’estan 
efectuant per impulsar i dinamitzar el comerç de la nostra ciutat, ja que se’ns 
ha negat la participació en el Consorci de Comerç sol·licitem: 
 
 Que se’ns faci arribar informació si existeix alguna iniciativa o 
projecte sobre aquest tema en la referida zona.”      
 
  
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, si li sembla bé a la senyora Espinosa, li donarem 
la contestació per escrit. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha un assumpte que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
 
ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRAESTRUCTURA  
 
  
 Únic.- Aprovar les modificacions introduïdes en el Conveni de 
Col·laboració entre el Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i la Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), per a la 
integració del ferrocarril en el Polígon Millars-Quitllet-Almeda. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament, de data 30 d’octubre de 2003, 
pel qual s’aprova l’esborrany de conveni de col·laboració entre el Ministeri de 
Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, i la Red Nacional de 
Ferrocarriles Españoles (RENFE), per a la integració del ferrocarril en el 
Polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat (Barcelona). 
 
 Vist l’acord plenari de data 26 de febrer de 2004, pel qual s’aproven 
els nous redactats de les clàusules sisena i setena de l’esmentat Conveni de 
Col·laboració. 
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 Vist que el Ministeri de Foment, d’acord amb l’informe emès per 
l’Advocacia de l’Estat, ha proposat canviar la redacció de la clàusula vuitena 
de l’esmentat Conveni, relativa a la seva Comissió de Seguiment, amb l’objecte 
d’incloure l’organització i funcions d’aquesta Comissió. 
 
 Atès l’informe emès per la Secretaria General d’aquest Ajuntament, 
del qual es desprèn que, a més d’incloure el nou redactat donat a la clàusula 
vuitena del Conveni citat, aquest ha d’adequar-se als canvis produïts tant en 
el titular del Ministeri de Foment com en el titular de l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Atès l’informe emès per la Cap Administrativa d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar les modificacions introduïdes en el Conveni de 
Col·laboració entre el Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, i la Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), per a la 
integració del ferrocarril en el Polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de 
Llobregat (Barcelona), consistents en el canvi dels titulars del Ministeri de 
Foment i de l’Alcaldia d’aquest Ajuntament i en el nou redactat donat a la 
clàusula vuitena, relativa a la Comissió de Seguiment de l’esmentat Conveni, 
en el sentit d’incloure l’organització i funcions d’aquesta Comissió, restant 
redactades dites modificacions en el nou text de Conveni que s’acompanya i 
que forma part integrant del present acord. 
 
 Segon.- Facultar a l’Alcalde-President d’aquesta Corporació, per a la 
signatura d’aquest Conveni. 
 
 Tercer.-  Trametre el present acord i còpia del conveni, a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (Decret 179/1995, de 13 de juny). 
 
 Quart.- Notificar el present acord al Ministeri de Foment i a la Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE), pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que només es preveuen dues 
modificacions, una és qui signa, evidentment motivat pel canvi d’Alcalde, i una 
altra és el tema de la Comissió de Seguiment, ja que no posàvem els noms de 
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les persones que havien d’integrar aquesta Comissió de Seguiment, i es fa 
això, només designar les persones que hi seran presents en aquesta Comissió. 
 
 Per tant, donem per incorporades aquestes modificacions i pensem i 
esperem que això comenci a caminar. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 

 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


